
 

 

 

Aan het Ministerie van VWS 

Utrecht, 13 juli 2020 

 

Reactie Federatie Medisch Specialisten op het ambtelijk concept betreffende de wijziging 
van het Besluit uitbreiding en beperking werkingssfeer WMG ter beperking van de 
werkingssfeer van de artikelen 40a en 40b van de WMG.   
 

Graag reageert de Federatie Medisch Specialisten op het door u gepubliceerde ambtelijk concept van 

26 mei 2020 ter wijziging van het Besluit uitbreiding en beperking werkingssfeer WMG ter beperking 

van de werkingssfeer van de artikelen 40a en 40b van de Wet marktordening gezondheidszorg. Wij 

reageren op deze regeling omdat hierdoor ook medisch specialistische bedrijven onder de 

verplichting vallen om hun jaarverantwoording openbaar te maken. Immers, zij zijn niet uitgezonderd 

van deze verplichting. Overigens stellen de meeste MSB’s hun cijfers al publiek beschikbaar door 

deze te deponeren bij de Kamer van Koophandel.  

Wij stellen voorop dat wij ons kunnen vinden in het uitgangspunt van deze wet, namelijk  dat 

zorgaanbieders die (deels) met collectieve middelen bekostigd worden, aanspreekbaar moeten zijn 

op de professionaliteit en de integriteit van hun bedrijfsvoering. De verplichting om de 

jaarverantwoording openbaar te maken, zorgt ervoor dat een zorgaanbieder hierop kan worden 

aangesproken. Kortom: ook wij onderschrijven het belang van financiële transparantie van 

bedrijfsvoering van zorgaanbieders. Wel dient onnodige regeldruk te worden voorkomen. Om die 

reden is het raadzaam in de op te stellen ministeriële regeling aan te laten sluiten bij reeds 

bestaande administratieve en verantwoordingsverplichtingen die zorgaanbieders al hebben.  

Bovendien dient te worden voorkomen dat er dubbel wordt uitgevraagd, dus dat overlap ontstaat 

met de informatie die reeds door het ziekenhuis wordt verstrekt.  

Voorbeelden van mogelijke doublures zijn productiegegevens en personeel. Bij productiegegevens 

doelen wij op DBC’s die al door ziekenhuizen zijn vermeld in hun verantwoording en vervolgens ook 

MSB’s moeten worden meegenomen in hun verantwoording: dit zijn doorgaans dezelfde DBC’s. Bij 

personeelsgegevens is het punt, dat personeel van ziekenhuis en MSB’s vaak aan elkaar wordt 

gedetacheerd, waardoor deze mogelijk in beider verantwoordingen voorkomen.  

In geval van doublures zien wij het risico dat de jaarverantwoording kan leiden tot desinformatie, 

waarbij foutieve gevolgtrekkingen tot onjuiste conclusies kunnen leiden ten aanzien van de 

besteedde middelen.  

Verder vragen wij in de uitwerking van deze regelgeving aandacht voor de administratieve 

afhankelijkheid tussen hoofd- en onderaannemer. Immers, het MSB is voor haar jaarrekening 

afhankelijk van de administratie van het ziekenhuis. Als deze financiële informatie niet tijdig door het 

ziekenhuis wordt verstrekt, kan dat het MSB in haar verantwoordingsplicht niet worden 

aangerekend.  

Wij verzoeken u dan ook het veld te betrekken bij het inrichten van de regeling.   
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